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 کاهش هزينه هاي شيرين سازي گاز طبيعي
 با نانوغشاهاي محققان کشور

محققان دانش��گاه اراک به سفارش 
ش��رکت پالايش نفت امام خميني 
)ره( شازند غشاهاي نانوکامپوزيتي 
جدي��دي براي جداس��ازي مخلوط 
گازه��ا با کاربرد در فرايند ش��يرين 
س��ازي گاز توليد کردند که به گفته 

آنها استفاده از غشاهاي تهيه شده موجب افزايش بازدهي و کاهش 
هزينه هاي فرآيند جداسازي گاز خواهد شد.به نقل از ايسنا، يکي از 
مهم ترين مشکلات صنايع نفت و گاز، تصفيه و حذف ناخالصي هاي 
موج��ود در گاز طبيع��ي ب��ه منظور کاه��ش خوردگي خطوط لوله و 
صرفه جويي در هزينه هاي حمل ونقل و نگهداري، بهبود عملکرد و 
افزايش ارزش حرارتي گاز و همچنين کاهش آلودگي و مشکلات 
زيس��ت محيط��ي اس��ت.گاز طبيعي به عنوان يک��ي از مهم ترين و 
پرمصرف ترين منابع انرژي در جهان، زماني که از منابع اس��تخراج 
مي شود، حدود 80 درصد آن از متان تشکيل شده است و در اکثر منابع 
ترکيبات و ناخالصي هاي ديگري همچون گازهاي دي اکسيد کربن، 
هيدروژن، نيتروژن، هيدروژن سولفيد و ديگر ترکيبات گوگردي را 
به همراه دارد.به منظور شيرين سازي گاز محققان دانشگاه اراک با 
همکاري شرکت پالايش نفت امام خميني )ره( توانستند غشاهاي 
نانوکامپوزيتي را که توانايي خوبي در جداسازي مخلوط گازها دارند، 
س��نتز کنند.زهرا مبارکي، مجري طرح با بيان اينکه در اين پروژه 
غشاهاي نانوکامپوزيتي توليد کرديم، گفت: غشاهاي ساخته شده 
در اي��ن ط��رح متش��کل از يک پلي )ايمي��د- اتر( با خواص مطلوب 
ب��ه عنوان ماتريس پليمري، نانوزئوليت ها و نانوذرات مغناطيس��ي 
اس��ت.وي يادآور ش��د: بر اس��اس نتايج به دس��ت آمده اين غشاها 
مي توانند فرآيند جداسازي را نسبت به روش هاي متداول با استفاده 
از تجهيزات ساده در زمان کوتاه  و با صرف انرژي و هزينه  کمتر و 
با بازدهي مطلوبي انجام دهند. س��هولت در س��اخت غشاهاي تهيه 
شده و هزينه  پايين مواد اوليه و فرآيند ساخت از ديگر ويژگي هاي 
غش��اهاي نانوکامپوزيتي س��نتز شده است.مجري طرح با تاکيد بر 
اينکه در حال حاضر عمدتاً براي جداسازي آلاينده هاي گاز طبيعي 
از روش هايي نظير روش س��رد کردن )تقطير(، اس��تخراج، جذب و 
جذب سطحي با کاربرد حلال هاي آلي استفاده مي شود، ادامه داد: 
اين روش ها مستلزم صرف انرژي و هزينه  بسيار زياد و برخورداري از 
تجهيزات خاصي است و از طرف ديگر استفاده از حلال ها نيز موجب 
آلودگي محيط زيست مي شود.وي افزود: استفاده از روش  ارائه شده 
در اين طرح نه تنها چنين مشکلاتي را به همراه ندارد، بلکه مي تواند 
هزينه ها را نيز به ميزان قابل توجهي کاهش دهد. استفاده از غشاها 
به علت بازدهي و بهره برداري بالاتر، جداس��ازي س��ريع تر، سادگي 
عمليات و عدم استفاده از حلال ها و جاذب هاي گران قيمت نسبت 

به روش هاي ذکر شده در بالا اقتصادي تر هستند.

مجلس از پله اي شدن تعرفه آب و برق
 در دولت دوازدهم حمايت مي کند

عضو کميسيون عمران مجلس با تأکيد بر اينکه با اصلاح تعرفه ها و 
اقتصاد آب و برق مي توان گام بزرگي در مديريت مصرف آب و برق 
که چالش اصلي کشور به حساب مي آيد برداشت، گفت: مجلس با 
پله اي شدن تعرفه آب و برق براي دريافت هزينه تمام شده توليد آب 
و برق از پرمصرف ها حمايت مي کند.سيدکمال الدين شهرياري در 
گفت وگو با فارس، با اشاره به اينکه کشور در دوراني از خشکي و کم 
بارشي به  سر مي برد، گفت: بارش کم در کشور باعث شده تا آب هاي 
س��طحي و س��طح آب زيرزميني کاهش يابد و با افزايش جمعيت، 
سرانه استحصال آب در کشور کاهش يافته و اين موضوع نه تنها در 
ايران بلکه در تمام دنيا در حال رخ دادن است.وي افزود: اين کاهش 
سرانه آب استحصال شده در کشور به اين معنا نيست که نمي توانيم 
در مقابل اين بحران کاري انجام دهيم، بلکه مديريت مي تواند نقش 
خود را در اين خصوص به خوبي ايفا کند.نماينده تنگستان با تأکيد 
بر اينکه مديريت منابع و اس��تحصال آب مؤلفه اي اس��ت که اگر رخ 
دهد، اين بحران را به خوبي پش��ت س��ر خواهيم گذاش��ت، گفت:  با 
توجه به معرفي بيطرف به عنوان وزير پيشنهادي نيرو و با سابقه اي 
که از او داريم، مطمئن هستيم که اين موضوع تا حدودي مي تواند 
برطرف ش��ود؛ چراکه وزير پيش��نهاد ي نيرو داراي تجربه خوبي در 
اين بخش اس��ت.عضو کميس��يون عمران مجلس اضافه کرد: وزير 
پيشنهاد ي نيرو با بخش آب و حتي با بخش برق به خوبي آشناست، 
بنابراين با مديريت بهتر مي توان از اين وضعيت عبور کرد.شهرياري 
در پاس��خ به اين س��ؤال که هر وزيري که به مجلس معرفي ش��ده 
است، همواره بحث حل مشکل اقتصاد آب و برق را مطرح کرده اما 
پس از رأي اعتماد مجلس اين موضوع به دليل واکنش هاي جامعه 
به فراموش��ي س��پرده ش��ده است، گفت: هر کالايي براي توليد يک 
قيمت تمام شده دارد، امروز متأسفانه قيمت تمام شده آب و برق به 
واسطه يارانه هاي بي حد و اندازه اي که از سوي دولت داده مي شود 

با قيمت نازلي به دست مردم و متقاضيان مي رسد.

پيشخوان

انـرژی

مدير عامل برق منطقه اي يزد با اشاره به پتانسيل ها و قابليت هاي 
اس��تان يزد در راس��تاي بهره مندي از انرژي خورشيدي، اظهار 
کرد: استان در آينده اي نزديک به مهد توليد انرژي خورشيدي 

تبديل مي شود.
محمدحس��ن صباغ زادگان در گفتگو با ايس��نا، با اش��اره به اين 
 که رويکرد وزارت نيرو استفاده از انرژي هاي تجديدپذير براي 
توليد انرژي الکتريکي است، انرژي هاي خورشيدي را در راس 

اين انرژي ها ذکر کرد.
وي اظهار کرد: انرژي خورش��يد همانند س��اير انرژي ها به طور 
مستقيم يا غير مستقيم مي تواند به ديگر اشکال انرژي همانند 

گرما و الکتريسيته تبديل شود.
وي با بيان اين  که استان يزد قابليت ها و پتانسيل زيادي براي 
بهره گيري از انرژي خورشيدي دارد، افزود: اين استان با توجه 
به زمين هاي مسطح، کويري و روزهاي آفتابي زيادي که دارد، 
موقعيت بسيار مناسبي براي ايجاد نيروگاه هاي خورشيدي دارد.

صباغ زادگان با اشاره به موقعيت جغرافيايي استان يزد و امکان 
ارتباط با استان هاي اصفهان، سمنان، خراسان، کرمان و فارس 
که در همسايگي يزد قرار دارند، گفت: در حال حاضر از طريق 
پنج شبکه خطوط انتقال 400 کيلوولت با استان هاي همجوار 
در ارتباط هس��تيم و امکان تبادل انرژي الکتريکي در اس��تان با 

ساير نقاط کشور را داريم.
وي ب��ا بي��ان اي��ن  که تاکن��ون متقاضيان زيادي ب��راي ايجاد 
نيروگاه هاي خورش��يدي در استان درخواست داشته اند، افزود: 
درح��ال حاض��ر 24 محل براي ايجاد نيروگاه هاي خورش��يدي 
توس��ط متقاضي��ان پيش��نهاد ش��ده ک��ه اين اماک��ن در تمام 
شهرستان هاي استان يزد اعم از اشکذر، مهريز، اردکان، تفت، 

يزد، خاتم، بهاباد، ابرکوه، بافق و ميبد قرار دارند.مدير عامل برق 
منطقه اي يزد با اشاره به اين  که پروانه ساخت مجموعه ي اين 
24 نيروگاه داراي ظرفيت 455 مگاوات است، تصريح کرد: از 
اين تعداد تاکنون با 13 مشترک با قدرت 120 مگاوات، قرارداد 

خريد تضميني برق امضا شده است.
وي در اي��ن ب��اره افزود: بر همين اس��اس دول��ت قرارداد خريد 
تضميني 20 ساله انرژي الکتريکي را با اين 13 مشترک امضا 

کرده و اکنون نيز قريب 1.5 س��ال از اين مدت گذش��ته اس��ت 
ک��ه اين بيانگر اين اس��ت ک��ه در آينده اي نزديک نيروگاه هاي 

خورشيدي وارد مرحله بهره برداري خواهند شد.
صباغ زادگان با اش��اره به اين  که براس��اس برنامه  تا پايان س��ال 
96 استان از دو يا سه نيروگاه خورشيدي هرکدام به ظرفيت 10 
مگاوات بهره مند خواهد شد، افزود: در حال حاضر اين نيروگاه ها 

در حال نصب تجهيزات هستند.

اي��ن مق��ام مس��ئول در ادامه ضمن اش��اره ب��ه ويژگي پاک و 
تجديدپذير بودن انرژي خورش��يد، اظهار کرد: طبيعي اس��ت 
که سرمايه گذاري اوليه براي بهره برداري از انرژي خورشيدي 
بيش��تر از س��رمايه گذاري براي نيروگاه هاي فس��يلي است اما 
انرژي خورشيدي با هزينه کم بهره برداري مي شود و از طرف 
ديگر نيز هيچ آسيبي به محيط زيست وارد نمي کند و به سبب 
داش��تن اين ويژگي ها، قطعاً آينده توليد برق از آن انرژي هاي 
تجديدپذير است.صباغ زادگان در بخش ديگري از سخنان خود 
به ترويج و توس��عه اس��تفاده از انرژي خورشيدي و فناوري هاي 
آن اش��اره کرد و افزود: با توجه به ش��رايط آب  و هوايي گرم و 
خشک استان يزد، به منظور استفاده از قابليت خاک به عنوان 
ذخيره س��از کم هزينه و طبيعي انرژي خورشيدي، طرح ساخت 

خانه هاي زمين پناه در استان در دستور کار است.
وي خاطرنش��ان کرد: خانه هاي زمين پناه، خانه هايي اس��ت که 
از زمي��ن حداکثر اس��تفاده را ب��راي برخورداري از نور و گرماي 

طبيعي زمين مي برند.
اين مقام مس��ئول با بيان اين  که تاکنون دو قرارداد در راس��تاي 
ايجاد خانه هاي زمين پناه در استان منعقد شده است، اظهار کرد: 
اين دو طرح به مراحل خوبي رسيده و به دنبال اين هستيم که 

بتوانيم از انرژي خورشيد حداکثر استفاده را داشته باشيم.
صباغ زادگان از ديگر اقدامات انجام ش��ده به انعقاد تفاهم نامه 
براي ايجاد ش��اخه مرکز توس��عه فناوري انرژي خورش��يدي در 
يزد اش��اره و خاطرنش��ان کرد: اين تفاهم نامه شامل راه اندازي 
واحدهاي رصد، پيش رشد و رشد فناوري هاي پسيل خورشيدي 
اس��ت که مرکز پژوهش هاي خورش��يدي يزد در اين رابطه در 

حال فعاليت است.

باصدورپروانهساخت24نیروگاهباظرفیت455مگاواتدريزدصورتمیگیرد

شهربادگیرهامیزبانانرژیهاینو

پايانپاکسازيلکهنفتيکويتدرهفتهجارياوکراينزمینهسازصادراتپتروشیميبهاروپابازارنفتدرنیمهدوم2۰۱۷بهتوازنميرسد
يک کارش��ناس اوپک��ي اعلام کرد که 
عرضه و تقاضا در بازار نفت در نيمه دوم 

سال جاري ميلادي متوازن مي شود.
افشين جوان، تحليلگر الگوسازي و پيش 
بيني در سازمان کشورهاي صادرکننده 

نف��ت )اوپک( و کارش��ناس اقتص��ادي صنعت نفت، اعلام کرد: 
ب��ا وج��ود تأثير برخ��ي عوامل خارجي بر بازار انرژي، س��ازمان 
کش��ورهاي صادرکننده نفت )اوپک9 به تلاش هاي خود براي 
تنظيم بازار نفت ادامه مي دهد.وي گفت: اوپک به تلاش براي 
تنظيم بازار نفت ادامه مي  هد، اگرچه عوامل خارجي بسياري در 
ب��ازار نف��ت وجود دارند که تنش هاي ژئوپولتيک همچون تنش 
کنوني ميان آمريکا و کره شمالي، سطح ذخيره سازي تجاري و 

همچنين توليد نفت شيل در آمريکا، از آن جمله اند.

معاون وزير نفت در امور پتروش��يمي با 
اش��اره به آشنايي اوکراين به بازارهاي 
اروپايي، اظهار کرد: اين کشور مي تواند 
زمينه لازم را براي صادرات محصولات 

پتروشيمي ايران به اروپا فراهم کند.
ب��ه گ��زارش ش��انا، مرضيه ش��اهدايي پس از ديدار با س��رگي 
بورديلي��اک، س��فير اوکراي��ن در ايران گفت: اين جلس��ه پيرو 
امضاي تفاهم نامه مش��ترک ايران و اوکراين که يکي از موارد 
آن همکاري 2 کشور در زمينه انرژي و صنعت پتروشيمي است، 
برگزار شد.ش��اهدايي با اش��اره به آش��نايي اوکراين با بازارهاي 
اروپايي، تصريح کرد: محصولات پتروش��يمي ايران مي تواند به 
حالت سوآپ به اروپا صادر شود و يا اوکراين زمينه را براي صادرات 

مستقيم محصولات پتروشيمي ايران به اروپا ايجاد کند.

کوي��ت پاکس��ازي لک��ه نفت��ي که در 
آب هاي جنوبي اين کشور نشت کرد را 

در هفته جاري به پايان مي رساند.
عص��ام المرزوق، وزي��ر نفت کويت به 
روزنامه الراي گفت: هيچ نش��ت نفتي 

ديگري پيدا نشده و کويت سرگرم کار براي پاکسازي آب هاي 
نزديک ساحل است با اينهمه وي به دليل اين نشت نفتي اشاره اي 
نکرد.کويت اعلام کرده بود بخش هاي مختلف سرگرم تحقيقات 
درباره اين حادثه هس��تند اما درباره ش��دت اين نشت که نزديک 
منطقه راس الزور بود، اطلاعاتي نداد.راس الزور منطقه اي است 
که ش��رکت نفت ملي کويت در آن س��رگرم س��اخت بزرگترين 
پالايشگاه نفت خاورميانه با ظرفيت فرآوري 615 هزار بشکه در 

روز و قراردادهايي به ارزش 11.5 ميليارد دلار است.

وزير پيش��نهادي نفت از موافقت وزارت متبوع خود با 
واگذاري دانشگاه نفت به وزارت علوم خبرداد.

به نقل از خانه ملت، بيژن نامدار زنگنه وزير پيشنهادي 
نفت در نشست با کميسيون صنايع و معادن که پيش 
از ظهر دوش��نبه 23 مرداد ماه برگزار ش��د در خصوص 
برنامه هاي خود اظهار داش��ت: آمريکايي ها به دنبال 
خباثت هستند و ما بايد با همدلي و هماهنگي مشکلات 
را از ميان برداريم.وزير پيش��نهادي نفت با بيان اينکه 
در دني��ا براي توزيع س��وخت برندها فعاليت مي کنند، 
گف��ت: ب��راي اين کار پول جديدي داده مي ش��ود و از 
پول بخش هايي که در حال فعاليت هس��تند کاس��ته 
نمي ش��ود در آينده بايد به اين س��مت حرکت کنيم.

وي با اش��اره به اينکه مش��کل خصوصي سازي براي 
ما هم مش��کل ايجاد کرده اس��ت، گفت: جايگاه توزيع 
س��وخت واگذارمي ش��ود، اما افراد و کارکنان شاغل در 
آن روي دس��ت ما باقي مي مانند، در اين زمينه چون 
اموال جابه جا مي ش��وند، پرس��نل باقي مي مانند و در 
قراردادها نيز سطح پرنسل مطرح شده است نه افراد.

زنگنه با تأکيد بر اينکه در حال حاضر شرايط استخدام 
تمام فارغ التحصيلان دانشگاه نفت وجود ندارد، بيان 
کرد: دانش��جويان دانشگاه نفت را بورسيه نکرده ايم و 
براي اس��تخدام آن ها همانند ديگر دانشجويان آزمون 
ورودي برگزار مي کنيم و راه حل مشکل نيروي انساني 
ايجاد اشتغال است.وزير پيشنهادي وزارت نفت با بيان 
اينکه ما راضي هس��تيم دانش��گاه نفت به وزارت علوم 
واگذار ش��ود اين کار به نفع دانش��گاه و دانشجو است، 
تصريح کرد: با کارمند دولت نمي توان خلاقيت ايجاد 
کرد فردي که خلاقيت ايجاد مي کند دانشجو است، از 

پژوهشگاه هاي دولتي خروجي دريافت نمي شود.
وي با اش��اره به اينکه با تمام اختلاف نظرهايي که با 
آق��اي احم��دي ن��ژاد داش��تم و دارم 3 تن از معاونين و 

نزديک ترين فرد به آقاي ميرکاظمي را در وزارت نفت 
به کارگيري کردم، اضافه کرد: اگر يک نفر من را قبول 
داش��ت و با سياس��ت هاي دولت هم فکر بود مي تواند 
در وزارت نف��ت کار کن��د.وي با بي��ان اينکه به وزارت 
نفت گفته مي شود خام فروشي نکنيد، گفت: به وزارت 
نفت ابلاغ ش��ده اس��ت تا نفت خام مازاد پالايشگاه ها 
را صادرکنيم.زنگن��ه ب��ا تأکيد بر اينکه وزرا نمايندگان 
مجل��س در وزارتخانه ه��ا هس��تند و براي اش��تغال و 
چرخ��ش زندگي جوانان فعالي��ت مي کنند، بيان کرد: 
ش��وراي رقابت مسئوليت ها را به وزارتخانه ها مي دهد 

اما اختيارات را در اختيار خود قرار مي دهد.
وزي��ر پيش��نهادي وزارت نفت ب��ا تأکيد بر اينکه زمان 
زيادي را براي پتروشيمي صرف کرده ايم و آينده بسيار 
روشني را براي آن پيش بيني مي کنيم، گفت: بايد به 
بخش خصوصي اجازه دهيم به صنعت پتروشيمي وارد 
ش��ود و مجلس ش��وراي اسلامي نيز در اين راستا ما را 
همراهي کند، از ورود نيروهاي مسلح و تأمين اجتماعي 
ب��ه صنعت پتروشيمي اس��تقبال مي کن��م اما بايد اين 

حضور وزن مشخصي داشته باشد.
زنگنه در پايان خاطرنشان کرد: اوضاع نيروي انساني 
در وزارت نفت بس��يار بحراني اس��ت و حقوق اين افراد 

بايد تعيين شود.

استقبال از ورود نيروهاي مسلح به پتروشيمي
مع��اون حفاظ��ت و بهره برداري منابع آب ايران گفت: 
در برنامه پيش��نهادي بيطرف مس��ائل حفاظت و بهره 

برداري منابع آب بطور جامع مشاهده مي شود.
جهانگي��ر حبيب��ي در گفت وگو با ايس��نا، در خصوص 
صلاحيت وزير پيشنهادي دولت دوازدهم، اظهار کرد: 
بيطرف از مديران خوشنام، کار آمد، پر انرژي و توانمند 
صنعت آب و برق کش��ور اس��ت و اطمينان دارم که با 
توجه به اشرافي که به مسائل و چالش هاي حوزه هاي 
آب و برق دارند بهتر از هر گزينه ديگري در اين شرايط 
مي توانند از عهده حل مش��کلات و مس��ائل آب و برق 
کشور برآيند.وي با اشاره به انتقادهاي موجود مبني بر 
اينکه در دوران وزارت بيطرف مس��ائل س��ازه اي مورد 
توجه بيش��تر بوده و انتقاداتي به برخي سدس��ازي ها 
وارد است، عنوان کرد: سدسازي و مسائل سازه اي در 
زمان هايي و در محل هايي از کشور با توجه به شرايط 
جزو ضرورت ها و نيازهاي زمان خودش بوده اس��ت و 
چه بس��ا که همين امروز هم برخي از مناطق کش��ور از 
جمله جاهايي که آب ها بصورت خروجي از دس��ترس 
و از کشور يا از حوضه خارج مي شوند داشته باشيم که 
به جهت کنترل س��يلاب و اس��تفاده بهينه از اين منابع 
لازم باشد که با رعايت الزامات مربوطه و اصل تعادل 
بي��ن مناب��ع و مصارف، نياز به ايجاد س��ازه هاي تنظيم 
آب باشد. نقش سازه ها در کنترل سيلاب ها و مصرف 
بهينه آب بر کس��ي پوش��يده نيست لکن بحث مسائل 
غير سازه اي و رويکرد مديريتي و غير سازه اي آب از 
سالها قبل تا کنون مطرح بوده است که در برنامه هاي 
وزير پيشنهادي نيرو هم به خوبي به آنها اشاره شده و 
بديهي است وي که به زير و بم مسائل آب کشور اشراف 
کامل دارند قطعاً مي توانند رويکردهاي غير س��ازه اي 

وزارتخانه را ادامه داده و به سر انجام برسانند.
حبيب��ي در پاس��خ به اين س��وال که ب��ه عنوان معاون 

حفاظ��ت و به��ره برداري ش��رکت مديريت منابع آب 
ايران اولويت هاي امروز حوزه کاري ش��ما چه هس��تند 
و تا چه اندازه در برنامه وزير پيش��نهادي به آنها توجه 
شده است؟ پاسخ داد: فکر مي کنيم از جمله مهمترين 
اولويت هاي امروز در اين حوزه استقرار کامل مديريت 
بهم پيوسته منابع آب با رعايت اصول و الزامات مربوطه، 
تلاش در جهت تعادل بين منابع و مصارف آب، جلب 
مشارکت همه ذينفعان و ذيمدخلان در مقوله مديريت 
و به��ره ب��رداري از مناب��ع آب، حفاظت و حراس��ت از 
حريم و بستر رودخانه ها، تالاب ها و شريانهاي کشور، 
بهره برداري بهينه و مناس��ب از تاسيس��ات و س��رمايه 
گذاري ه��اي عظي��م در صنع��ت آب کش��ور، تلاش 
در جه��ت اس��تفاده اقتص��ادي از آب، توج��ه به ارزش 
ذاتي، حياتي و واقعي آب، اس��تقرار الگوهاي مديريت 
مشارکتي کارآمد در دشت هاي کشور و... است که البته 
براي همه اين محورها برنامه هاي عملياتي و نقشه راه 
تدوين شده و يا خواهد شد.وي با بيان اينکه خوشبختانه 
در برنامه پيش��نهادي بيطرف تقريبا به همه اين موارد 
بطور کامل و جامع اشاره شده است، گفت: اکنون که 
رئيس جمهور براساس خواست و راي مردم تغييراتي 
در کابينه ايجاد کرده که وزير پيش��نهادي نيرو نيز در 

همين راستا بوده است.

حفاظت و بهره برداری جامع از منابع آب

دادنامه
پرونده کلاس�ه 9509988710400905 ش�عبه 3 دادگاه عمومي حقوقي 
شهرستان سنندج تصميم نهايي شماره 9609978710400443 خواهان 
نس�رين ابراهيم آبادي فرزند محمد به نش�اني خيابان جام جم کوچه زندي 
پور پلاک 9 خوانده آقاي کاوه عزيزي فرزند علي به نشاني مجهول المکان 
خواس�ته : طلاق به درخواس�ت زوجه گردش�کار : خواهان دادخواس�تي به 
خواسته فوق بطرفيت خوانده بالا تقديم داشته که پس از ارجاع به اين شعبه 
وثبت به کلاسه فوق وجري تشريفات قانوني در وقت فوق العاده به تصدي 
امضا کننده زير تشکيل است وبا توجه به محتويات پرونده ختم رسيدگي را 
اعلام وبه شرح زير مبادرت به صدور راي مي نمايد راي دادگاه در خصوص 
دادخواس�ت خانم نس�رين ابراهيم آبادي فرزند محمد به طرفيت آقاي کاوه 
عزيزي فرزند علي به خواس�ته صدور گواهي عدم امکان س�ازش به منظور 
اجراي صيغه طلاق به دليل عس�ر وحرج با انضمام خس�ارت دادرس�ي بدين 
شرح که خواهان با ارائه سند ازدواج به شماره 1454 دفتر رسمي ازدواج به 
شماره 42 اظهار داشته در تاريخ 1379/4/2 به عقد دائم با خوانده ازدواج 
نموده ويک فرزند مشترک پسر به نام فراز 16 ساله حاصل ازدواج مي باشد 
همسرم حدود سه ساله که بنده وفرزندم را بدون دليل رها کرده وخبري از ما 
نمي گيرد در ضمن ايشان اعتياد به حشيش داشته وبنده را بدون علت کتک 
کاري مي کند حال بنده در عسر وحرج مي باشم از دادگاه تقاضا صدور حکم 
طلاق را دارم وشهود خواهان در جلسه اين دادگاه حاضر گرديده واظهارات 
خواهان را در خصوص ترک زندگي خانوادگي توسط زوج بيش از يک سال 
را تاييد نمود وبا توجه به اين مس�اعي دادگاه جهت اصلاح ذات البين موثر 
واقع نش�د در اجراي ماده 27 قانون حمايت از خانواده مصوب 1392 قرار 
داوري صادر که داور زوجين با اعلام عدم توفيق در اصلاح ذات البين نظر به 
متارکه داده اند بنابراين با عنايت به موارد ياد شده اين دادگاه دعوي وي را 
وارد وثابت تشخيص داده وبه استناد ماده 1130 قانون مدني ومواد 29و33 
قانون حمايت خانواده ونظر به قاعده فقهي لاضرر ولا ضرار اس�لام وقاعده 
نفي حرج واينکه ش�ارع حکيم تکليف به مالا يطاق نمي فرمايد خوانده را به 
مطلق�ه نم�ودن خواهان محکوم مي نماي�د طرفين مي توانند به يکي از دفاتر 
رس�مي ثبت طلاق مراجعه وپس از وقوع طلاق واقعه مزبور را رس�ما به ثبت 
برساند در صورت استنکاف زوج از اجراي صيغه طلاق سر دفتر طلاق مربوطه 

ازطرف اينجانب نمايندگي دارد تا نسبت به اجراي صيغه طلاق اقدام نمايد 
نوع طلاق قضايي مي باش�د از مصاديق طلاق خلعي مي باش�د وعده اين نوع 
طلاق س�ه طهر مي باش�د واحوال ش�خصيه غير شيعه به عهده مجري صيغه 
خواه�د ب�ود وخواهان در خصوص حقوقات زوجه با تکليف مواجه نمي باش�د 
ودر خصوص مطالبه خس�ارت دادرس�ي دادگاه مس�تندا به ماده 515 و519 
قانون آيين دادرس�ي عمومي خوانده را به پرداخت تمام خس�ارت دادرس�ي 
در حق خواهان محکوم مي نمايد مدت اعتبار حکم طلاق ش�ش ماه پس از 
ابلاغ راي فرجام يا انقضاي مهلت فرجام خواهي مي باشد راي صادره غيابي 
وظرف مهلت بيس�ت روز پس از ابلاغ قابل واخواهي در اين ش�عبه وس�پس 
ظ�رف مهل�ت 20 روز پ�س از انقضا مهلت واخواهي قابل تجديد نظر خواهي 

در محاکم محترم تجديد نظر استان کردستان مي باشد.
مه�دي غفاري�ان – دادرس ش�عبه س�وم دادگاه حقوق�ي خان�واده س�نندج 
رونوش�ت برابر با اصل واداريس�ت مدير دفتر ش�عبه س�وم دادگاه حقوقي 

سنندج – اسد زاده م الف 1182
-------------------------------------

ابلاغ وقت رسيدگي 
براب�ر ب�ا پرونده کلاس�ه 960254 ش�عبه دوازدهم دادگاه حقوقي س�نندج 
موضوع دعوي صابر شريعتي بطرفيت محمد قرني پير فرزند عبداله بخواسته 
الزام به فک پلاک وغيره طرح دعوي نموده وبا توجه به اينکه حسب اعلام 
خواهان نامبرده مجهول المکان مي باشد بنابراين وفق ماده 73 قانون آيين 
دادرس�ي مدن�ي مرات�ب يکبار در يک�ي از روزنامه هاي کثير الانتش�ار آگهي 
مي گردد تا مشاراليه که فعلا مجهول المکان مي باشد از تاريخ نشر آگهي تا 
قبل از جلسه رسيدگي به دفتر شعبه دوازدهم دادگاه حقوقي سنندج مراجعه 
نموده وبا اخذ نسخه ثاني دادخواست وضمائم آن در وقت رسيدگي روز سه 
ش�نبه مورخ 1396/7/4 س�اعت 10/30 جهت رسيدگي پرونده مربوطه در 
اين ش�عبه دادگاه حضور بهم رس�انيد در غير اينصورت وفق مقررات اقدام 
خواه�د ب�ود وب�ه خوانده موصوف ياد آوري مي ش�ود بمح�ض اطلاع از وقت 
رس�يدگي نش�اني دقيق وکامل خود را جهت اقدامات بعدي به اين ش�عبه 

دادگاه اعلام دارند .
مدير دفتر ش�عبه دوازدهم دادگاه حقوقي شهرس�تان س�نندج – نظري م 

الف 1289

کسري بودجه عربستان سعودي در سه ماهه دوم سال 
ميلادي جاري تحت تاثير افزايش درآمدهاي نفتي، به 

46.5 ميليارد ريال )12.4 ميليارد دلار( کاهش يافت.
به نقل از ايسنا، وزارت دارايي عربستان سعودي اعلام 
کرد مجموع درآمد ش��ش درصد در س��ه ماهه دوم رشد 
کرد و به 163.9 ميليارد ريال رس��يده اس��ت که تحت 
تاثير رش��د 28 درصدي درآمد نفتي بوده اس��ت.اين امر 
کم��ک ک��رد کس��ري بودجه از 58.4 ميلي��ارد ريال در 
مدت مش��ابه س��ال گذشته کاهش پيدا کند. با اين همه 
درآمد منابع غيرنفتي در همين مدت 1۷ درصد کاهش 
يافت. ميزان هزينه 1.3 درصد کاهش يافت و به 210.4 
ميليارد ريال رس��يد.به گفته مونيکا مالک، اقتصاددان 
ارش��د بان��ک بازرگان��ي ابوظبي، اين کاهش کس��ري 
بودج��ه حاص��ل درآمد نفتي قوي تر و رياضت مالي بوده 
اس��ت. عمده کاهش کس��ري بودجه که در نيمه اول 
س��ال 201۷ مش��اهده ش��د، به دليل درآمد نفتي بالاتر 

در مقايس��ه با س��ال 2016 بود.عربس��تان سعودي آمار 
بودجه س��ه ماهه را براي نخس��تين بار در سال جاري با 
هدف افزايش ش��فافيت دولت که بخش��ي از برنامه افق 
2030 ش��اهزاده محمد بن س��لمان، وليعهد عربستان 
سعودي، براي دوران پس از نفت است، منتشر کرد.وي 
وعده داده اس��ت اقتصاد عربس��تان سعودي را با کاهش 
يارانه هاي انرژي، خصوصي س��ازي نهادهاي دولتي و 
فروش سهام در غول دولتي آرامکو اصلاح کند. افزايش 

درآمد غيرنفتي از طريق دريافت ماليات و هزينه، براي 
اين هدف ضروري به ش��مار مي رود.دولت عربس��تان 
سعودي در دسامبر اعلام کرد قصد دارد امسال مجموعا 
890 ميليارد هزينه کند و کسري بودجه 198 ميليون را 
براي کل سال پيش بيني مي کند. کسري بودجه براي 
سه ماهه اول 26.2 ميليارد ريال بود.با وجود تلاش هاي 
دولت عربس��تان س��عودي براي کاهش اتکا به درآمد 
نفتي، س��هم درآمد نفتي از مجموع درآمدهاي کش��ور 
به 62 درصد در س��ه ماهه دوم در مقايس��ه با 51 درصد 
در مدت مشابه سال گذشته افزايش يافت که منعکس 
کننده افزايش قيمت هاي نفت است.بر اساس گزارش 
بلومبرگ، درآمد غيرنفتي در همين مدت به دليل کاهش 
س��اير درآمدها از جمله بازده سرمايه گذاري هاي بانک 
مرکزي و صندوق سرمايه  گذاري دولتي کاهش يافت. 
درآمد جمع آوري ش��ده از ماليات هاي گمرک و س��اير 

ماليات ها نيز کاهش پيدا کرد.

يکي از نمايندگان ارش��د پارلمان پاکس��تان و رئيس اتاق 
مشترک بازرگاني و صنايع ايران و پاکستان تاکيد کرد که 
کشورش براي رهايي از بحران انرژي، ناگزير به واردات 
گاز طبيعي از ايران است.محمد اعجاز الحق درگفتگو با 
ايرنا، با اشاره به سخنان حسن روحاني رئيس جمهوري 
اس��لامي ايران که روزهاي اخي��ر درملاقات رضا رباني 
رئيس مجلس سناي پاکستان مطرح شد، گفت: از توجه 
ايران به بحران کمبود انرژي در پاکستان سپاسگزاريم و 
اميدواريم دولت پاکستان هرچه سريع تر گام هاي عملي 
ب��ه س��مت اجراي قرارداد خط لوله گاز ب��ا ايران بردارد.

روحاني در ديدار رضا رباني تاکيد کرد: ايران منبع مطمئني 
براي تامين انرژي پاکستان است و توسعه، احياء و اتصال 
دو بندر چابهار و گوادر مي تواند موجب پيشرفت و توسعه 

روزافزون منطقه ش��ود. محمد اعجاز الحق همچنين با 
تاکيد بر اهميت تلاش مضاعف ايران و پاکستان براي 
سرعت بخشيدن به حرکت چرخ همکاري هاي تجاري 
دو کش��ور و نيز با اش��اره به شروع بکار دولت جديد دکتر 
حسن روحاني گفت: بسيار اميدواريم با توجه به رويکرد 
مثبتي که دکتر روحاني و نظام جمهوري اسلامي ايران 
به تقويت تعامل اقتصادي و مراودات تجاري دوس��ويه 
با پاکستان دارد، در زمان دولت جديد ايشان شاهد رشد 
و ش��کوفايي بيش��تر اين همکاري ها باشيم.اين نماينده 
مجلس ملي پاکستان که در ماه هاي اخير در راس يک 
هيات تجاري پاکستان، به ايران سفر کرده بود و از نزديک 
با ظرفيت هاي ايران براي گسترش فعاليت هاي تجاري 
و اقتصادي با پاکستان آگاه است، گفت: اگرچه در شرايط 

کنوني، فاصله نس��بتا زيادي تا رس��يدن به نقطه هدف 
مورد تاکيد س��ران دو کش��ور در زمينه مبادلات تجاري 
وجود دارد، اما به رغم اينکه هنوز کانال هاي بانکي بين 
ايران و پاکستان فعال نشده، روند صعودي در مبادلات 
تجاري رس��مي بين دو کش��ور آغاز ش��ده و افزايش اين 
مبادلات تا نقطه هدف يعني رقم 'پنج ميليارد دلار' تا چند 
سال آينده دور از انتظار نيست.محمد اعجاز الحق تاکيد 
کرد: روابط دوس��تانه ايران و پاکس��تان، روابطي هميشه 
اس��توار بوده و خواهد بود و ما مردم پاکس��تان در سالروز 
اس��تقلال کشورمان هرگز فراموش نمي کنيم که ايران 
اولين کش��وري بود که اس��تقلال پاکستان را به رسميت 
شناخت و در طول ساليان گذشته، در شرايط سخت هرگز 

پاکستان را تنها رها نکرده است.

کاهش کسري بودجه عربستان در پي افزايش درآمد نفتي

پاکستان ناگزير به واردات گاز  از  ايران است


